
Vergadering Adviesraad sociaal domein Nieuwkoop 27-01-25 

Gemeentehuis Nieuwveen 09:30-12:00 uur 

Aanwezig: 

Jon, Nick, Rob, Henk, Koos, Joke, Jacinta, Tineke, Marianne, Maher 

Afgemeld/afwezig: 

Els K 

Gast: 

Wout 

 

Opening 
De vergadering werd geopend met een korte introductie van de agenda en een welkom aan de 
aanwezigen. Een nieuw lid werd verwelkomd en een oud lid nam deel aan zijn laatste 
vergadering. Er werd gevraagd of er aanpassingen aan de agenda nodig waren, maar deze bleken 
niet nodig. Tevens was er een gast aanwezig om zich te oriënteren of de adviesraad iets is om 
zich bij aan te sluiten. 

Mededelingen (nieuw lid) 
Er werd een nieuw lid benoemd en gevraagd om een korte introductie voor de website te 
schrijven. Het lid werd oƯicieel verwelkomd en benoemd. Daarnaast werd stilgestaan bij privacy 
kwesties rondom online vindbaarheid. 

Notulen 
De notulen van de vorige vergadering (9 december) werden besproken en goedgekeurd. Kleine 
aanpassingen werden voorgesteld met betrekking tot de werkgroepen en hun samenstelling. Er 
werd benadrukt dat helderheid in de besluitvorming belangrijk is. 

Aanpassingen zijn: 

- Tineke zit bij de werkgroep wonen en vervoer. 
- Laatste stukje tekst in de verleden tijd veranderen. 
- Typefout op pagina 2 bij de werkgroepen. 

 

Actielijst 
De actielijst werd doorgenomen. Er werd gesproken over het belang van een duidelijke 
werkstructuur en speerpunten voor werkgroepen. Het idee om meer anticiperend te werken in 
plaats van alleen reactief werd benadrukt, bijvoorbeeld in relatie tot de Participatiewet in 
Balans. 

Te bespreken punten 

 Notuleren spraak naar tekst en ChatGPT: Er werd geëxperimenteerd met spraak-naar-
tekstsoftware en AI (zoals ChatGPT) om notulen eƯiciënter te maken. AI-tools kunnen 
helpen bij het samenvatten en structureren van lange vergaderingen. 



 Vervolg ongevraagd advies jeugd: Er werd verder gewerkt aan een ongevraagd advies 
over jongerenwerk en de toegankelijkheid van inloopvoorzieningen. Dit advies wordt 
afgestemd met betrokken ambtenaren en beleidsmakers. Wordt ook geanonimiseerd 
alvorens het wordt aangeboden aan de gemeente. 

 Presentatie werkgroepen: De werkgroepen werden gevraagd hun plannen en 
speerpunten voor het komende jaar te formuleren. Er werd besproken hoe werkgroepen 
kunnen samenwerken met gemeenteambtenaren en andere instanties. 

 Punten komende regionale vergadering:  

 Waarin/mee zouden we elkaar kunnen versterken. 
 Participatiewet in balans. 
 Stakeholdersoverleg Holland Rijnland over Jeugd (specialistische zorg) 
 Inzicht in elkaars adviezen. 

 

Informatie uit werkgroepen / DB (IKC) 
De stand van zaken rondom de Integrale Kindcentra (IKC) werd besproken. Er zijn nieuwe 
ontwikkelingen en gesprekken gepland met verantwoordelijke partijen. Er werd benadrukt dat 
toegankelijkheid en participatie een belangrijke rol spelen in het proces. Update gedeeld met de 
overige ASD leden. 

Werkgroep Bestaanszekerheid 

De werkgroep bestaanszekerheid heeft zich tijdens de vergadering gericht op het thema 
bestaanszekerheid, waarbij verschillende aspecten van financiële zekerheid en sociale 
ondersteuning zijn besproken. Er werd ingegaan op hoe bestaanszekerheid beïnvloed wordt door 
factoren zoals de hoge energiekosten, de kwaliteit van sociale huurwoningen en de werking van 
de Participatiewet. 

Belangrijke punten uit de bespreking 

1. Energiearmoede en sociale huurwoningen 

o Er zijn woningen in de gemeente die slecht geïsoleerd zijn en een laag 
energielabel hebben. Dit zorgt voor hoge energiekosten, vooral bij huurders met 
een laag inkomen. 

o Sommige van deze woningen waren eerder in bezit van Vestia, maar zijn later 
overgenomen door andere verhuurders die weinig investeren in renovatie. Dit 
leidt tot slechte woonomstandigheden voor huurders. 

o De gemeente biedt kleine energiebesparende maatregelen aan (zoals 
radiatorfolie en LED-verlichting), maar grotere structurele aanpassingen blijven 
achter. 

o De werkgroep wil kijken hoe deze problematiek beter in kaart kan worden 
gebracht en of er meer gemeentelijke ondersteuning mogelijk is. 

2. Uitvoering van de Participatiewet 



o De uitvoering van de Participatiewet is uitbesteed aan Alphen aan den Rijn, wat 
voor de gemeente Nieuwkoop en Kaag en Braassem betekent dat zij minder 
directe invloed hebben op de beslissingen. 

o Er zijn zorgen over hoe goed deze uitvoering aansluit op de lokale situatie, vooral 
voor inwoners met een kwetsbare positie op de arbeidsmarkt. 

o De Participatiewet in Balans is in ontwikkeling, en de werkgroep wil volgen welke 
veranderingen hierin worden doorgevoerd en hoe die de inwoners kunnen 
helpen. 

3. Armoedeval en werk 

o Er is een groep mensen die net boven de bijstandsgrens zit en daardoor geen 
recht heeft op bepaalde regelingen, zoals een witgoedregeling. Deze groep heeft 
moeite om rond te komen en kan in financiële problemen raken. 

o Het fenomeen "armoedeval" werd besproken: mensen die een baan aannemen, 
maar daardoor toeslagen verliezen en uiteindelijk financieel slechter af zijn dan 
in de bijstand. 

o Er is behoefte aan betere begeleiding voor mensen die de overstap van uitkering 
naar werk maken, zodat zij niet in de problemen komen door onverwachte 
terugbetalingen van toeslagen. 

4. Toekomstige aandachtspunten 

o De werkgroep wil onderzoeken hoe de gemeente en instanties beter kunnen 
inspelen op energiearmoede en sociale huur. 

o Er wordt gekeken naar mogelijkheden om werkzoekenden in de gemeente beter 
te ondersteunen en de drempel naar werk te verlagen. 

o Er wordt nagedacht over de samenwerking met andere adviesraden en 
organisaties om deze thema’s breder aan te pakken. 

Rondvraag 
Verschillende vragen werden besproken, waaronder de zichtbaarheid van werkgroepleden op de 
website en samenwerking met andere maatschappelijke initiatieven. Daarnaast werd aandacht 
besteed aan de schuldhulpverlening en de relatie met gemeentelijke ondersteuning. 
Binnengekomen stuk van de dorpsraad Rondom de Plassen: betreft oprichting denktank wonen 
en zorg kern Langeraar. Signaal is helder wij kunnen bij de gemeente aangeven dat dit leeft en 
speelt binnen alle kernen. 

Afscheid oud lid 
Een oud lid nam afscheid vanwege gezondheidsredenen. Er werd stilgestaan bij zijn inzet en 
bijdrage aan de raad. Als dank werd een passend cadeau overhandigd en werden warme 
woorden gesproken over zijn betrokkenheid en expertise. 

 


